住,住一Unlocking the Mystery of the Bible 
解開聖經的奧秘
Session 1- Introduction
第一課: 前言
1. The Church tells us: " In the sacred books, the Father who is in heaven meets his children with great love and speaks with them."2 Have you experienced this? In the video presentation, Jeff mentioned common difficulties people have when they start to read the Bible. What has been your experience with Scripture? 
教會告訴我們：“在聖經中，在天之父以極大的愛心迎接祂的孩子，並與他們說話。”2你有經歷過嗎？ 在視頻中，傑夫提到人們在開始閱讀聖經時，經常遇到一些困難。你閱讀聖經時有什麼的經驗？
2. Many Catholics today feel as though they have received a "heap of Catholicism," a random pile of separate Bible stories and facts about the Church's teachings. What solution to this problem do the four "pillars" of the Catechism offer?
現今很多天主教徒覺得，接受一大堆天主教教義，他們認為不外乎是一些零碎聖經故事和教會教導。天主教教理的四大支柱怎樣解決這問題？
3. Why is it important to get the "big picture" of salvation history before reading or studying the Bible?
為何先了解整個救恩史大綱對進一步研讀聖經是如此重要呢？
4. The "narrative books" section of The Bible Timeline Chart gives you the names of fourteen books of the Bible that tell the story of salvation history from beginning to end. They are arranged across the top of the Chart immediately below the period names, so you can see the historical time periods they describe. List the narrative books here.
聖經大事年表中的“記敘書卷”部分為您提供了十四本聖經書籍的名稱，這些書籍從頭到尾講述了救贖歷史的故事。 它們緊緊排列在圖表頂部，在週期名稱的正下方，因此您可以查看它們描述的歷史時間段。 在這裡列出敘述書卷。
5. Fifty-nine "supplemental books" make up the rest of the Bible. These books are not designated "supplemental" because they are less important than the narrative books; but in this study, we will set them aside to focus on the "big picture." Once you have learned the chronological story told in these narrative books, you will be better equipped to read the remaining books of the Bible in their historical context.
聖經全書的組成還有五十九卷，這五十九書卷同樣重要，本課程不作深入介紹，只集中敘述書卷 ，一旦你掌握到所學的歷史進程，了解後， 你就能更好地閱讀其歷史背景下其餘的聖經書卷了。
Look at the top of the purple Royal Kingdom period on your Chart. The books of 1 Samuel 9-31, 2 Samuel, and 1Kings1-11 tell the story of this time period, during which God established a kingdom under David and Solomon. What are the "supplemental books" for this time period? (You can find these listed at the bottom of the Royal Kingdom period on your Bible Timeline Chart.)

看年表上方的紫色王國時期， 撒慕爾紀上九至三十一章，撒慕爾紀下及列王紀上一至十一章，記敘了達味及撒羅滿王國這段時間的故事。還有那些其他有關的補充書卷呢？ (你可以從聖經大事年表上的王國時期底部找到這些內容) 
6. God's formation of his family through covenants with various people is central to the story of the Bible. These covenants are marked by white stars at the top of the Chart in a section called "God 's Family Plan ." You will learn more about these later, but notice the type of family group name with each star ("One Holy Couple," for example). What do you notice about the change in this family group as you move from left to right across the Chart?

聖經故事的中心是天主透過不同人物，定立一連串的盟約，為他自己建立一個大家庭，從圖表的上方白色的星形標記顯示出「天主的家庭計劃 」這些會留待稍後再探討 但請注意每個星形的家庭群組名稱類型（例如“神聖夫婦”）當你在圖表中從左向右看，你注意到這個家族群有什麼變化？
7. Key people and events in salvation history are arranged in chronological order along the center of the Timeline Chart. This section is divided into three horizontal bands representing different aspects of the Middle East. The central area represents the land of Canaan, where most of the events in the story take place. When the action moves out of Canaan-to the northern countries like Babylon, for example, or to the south and Egypt-the events appear above or below the center area. Look at your Chart: What examples of geographic movement do you see?
救恩史中的關鍵人物和事件，在年表中按時間順序排列。這部分分為三個中東的不同區域。中心區域代表客納罕地，故事中的大多數事件都發生在這裡。例如,從客納罕向巴比倫等北方國家移動，或向南住埃及移動時，事件將出現在中心區域的上方或下方。看看你的圖表，你看到哪些移動的例子?
8. Check out the events in secular history that are arranged across the bottom of the Chart. Find one you are familiar with. What is going on in the development of God's plan during this period?
除了聖經中提到的事件外，看看圖表的下方，從聖經以外同時期歷史中找出一些你熟悉的事蹟，同時又有些什麼天主的計劃呢？
